

MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, MAY 22, 1984

(2)

[Text]

The Sub-committee of the Standing Committee on External Affairs and National Defence on the Canadian Institute for International Peace and Security met at 8:01 o'clock p.m. this day, the Chairman, Mr. Dupras, presiding.

Members of the Sub-committee present: Mrs. Beauchamp-Niquet, Messrs. Dupras, Kilgour.

Alternates of the Sub-committee present: Messrs. King, McRae.

In attendance: From the Parliamentary Centre for Foreign Affairs and Foreign Trade: Mr. Roger Hill, Associate Director.

Witnesses: From Veterans for Multilateral Nuclear Disarmament: Mr. C.G. Gifford, co-founder; Mr. Gordon Broady, Member. *From the World Federalists of Canada:* Mr. Norman Alcock.

The Sub-committee resumed consideration of its Order of Reference from the Committee dated Tuesday, May 22, 1984 relating to Bill C-32, An Act to establish the Canadian Institute for International Peace and Security. (*See Minutes of Proceedings, Tuesday, May 22, 1984, Issue No. 1*).

Mr. Gifford made an opening statement and answered questions.

It was agreed,—That the brief presented by the Veterans for Multilateral Nuclear Disarmament be printed as an appendix to this day's Minutes of Proceedings and Evidence (*See Appendix "PAIX-I"*).

It was agreed,—That the last page of the "Statement of Position" presented by the Veterans for Multilateral Nuclear Disarmament be printed as an appendix to this day's Minutes of Proceedings and Evidence. (*See Appendix "PAIX-II"*).

At 8:59 o'clock p.m., the sitting was suspended.

At 9:04 o'clock p.m., the sitting resumed.

The Sub-committee resumed consideration of its Order of Reference from the Committee dated Tuesday, May 22, 1984 relating to Bill C-32, An Act to establish the Canadian Institute for International Peace and Security. (*See Minutes of Proceedings, Tuesday, May 22, 1984, Issue No. 1*).

Mr. Alcock made an opening statement and answered questions.

It was agreed,—That the memorandum presented by Mr. Alcock be printed as an appendix to this day's Minutes of Proceedings and Evidence (*See Appendix "PAIX-III"*).

At 9:58 o'clock p.m., the Sub-committee adjourned to the call of the Chair.

PROCÈS-VERBAL

LE MARDI 22 MAI 1984

(2)

[Traduction]

Le Sous-comité du Comité permanent des affaires extérieures et de la défense nationale sur l'Institut canadien pour la paix et la sécurité mondiales se réunit, ce jour à 20 h 01, sous la présidence de M. Dupras (*président*).

Membres du Sous-comité présents: M^{me} Beauchamp-Niquet, MM. Dupras, Kilgour.

Substituts du Sous-comité présents: MM. King, McRae.

Aussi présent: Du Centre parlementaire pour les affaires étrangères et le commerce extérieur: M. Roger Hill, directeur associé.

Témoins: De «Veterans for Multilateral Nuclear Disarmament»: M. C.G. Gifford, co-fondateur; M. Gordon Broady, membre. De «World Federalists of Canada»: M. Norman Alcock.

Le Sous-comité reprend l'examen de son ordre de renvoi du mardi 22 mai 1984 relatif au projet de loi C-32, Loi constituant l'Institut canadien pour la paix et la sécurité mondiales. (*Voir Procès-verbal du mardi 22 mai 1984, fascicule n° 1*).

M. Gifford fait une déclaration préliminaire et répond aux questions.

Il est convenu.—Que le mémoire présenté par le «Veterans for Multilateral Nuclear Disarmament» figure en annexe aux Procès-verbaux et témoignages de ce jour (*Voir Annexe «PAIX-I»*).

Il est convenu.—Que la dernière page du document intitulé «Statement of Position», présenté par le «Veterans for Multilateral Nuclear Disarmament» figure en annexe aux Procès-verbaux et témoignages de ce jour (*Voir Annexe «PAIX-II»*).

A 20 h 59, le Sous-comité interrompt les travaux.

A 21 h 04, le Sous-comité reprend les travaux.

Le Sous-comité reprend l'examen de son ordre de renvoi reçu du Comité, le mardi 22 mai 1984, relatif au projet de loi C-32, Loi constituant l'Institut canadien pour la paix et la sécurité mondiales. (*Voir Procès-verbal du mardi 22 mai 1984, fascicule n° 1*).

M. Alcock fait une déclaration préliminaire et répond aux questions.

Il est convenu.—Que le mémoire présenté par M. Alcock figure en annexe aux Procès-verbaux et témoignages de ce jour (*Voir Annexe «PAIX-III»*).

A 21 h 58, le Sous-comité suspend les travaux jusqu'à nouvelle convocation du président.

Le greffier du Sous-comité

Michael Lukyniuk

Clerk of the Sub-committee